
Page | 1 

1 

ПРЕСКЛИПИНГ 

15 октомври 2019 г., вторник 

www.bnr.bg, 14.10.2019 г.  

http://bnr.bg/plovdiv/post/101177836 

 

Трябва да се повиши стойността на медицинските дейности 

 

Антония Попова 

В бюджетната прогноза на МС за следващата година са предвидени 270 милиона лева 

повече за болнична помощ. Тоест – обещаното от министър Ананиев на синдикатите, е 

по-малко от това, което МС е приел като бюджетна прогноза. Това заяви в интервю за 

Радио Пловдив доктор Стойчо Кацаров, председател на Център за защита правата в 

здравеопазването. 

Странен разговор за по-големи възнаграждения 

Формалното погледнато – нито здравния министър, нито управителя на НЗОК, имат 

влияние върху работните заплати в здравеопазването. Те не са работодатели на 

медицинските сестри и лекарите. Техни работодатели са директорите на болниците. В 

същото време ръцете на управителите на лечебните заведения са вързани, коментира 

Кацаров. 

Той смята, че по-важно е разпределението на допълнителните средства за болнична 

помощ. 

Крайно време е да бъдат преоценени медицинските дейности. Защото цените на 

Здравната каса, са много далеч от пазарните, коментира още Стойчо Кацаров. 

Цялото интервю с доктор Стойчо Кацаров можете да чуете в звуковия файл. 

 

www.bnr.bg, 14.10.2019 г.  

http://bnr.bg/plovdiv/post/101177946/perimed-pomaga-za-savmestni-izsledvania-na-

uchenite-ot-pu-i-mu 

 

ПЕРИМЕД помага за съвместните изследвания на учените от ПУ и МУ 

 

 Живка Танчева  

Напредъкът по проекта ПЕРИМЕД определиха като пример за добра практика от 

Медицинския и Пловдивския университет. Те заедно работят по изграждането на Център 

за компетентност „Персонализирана иновативна медицина“, финансиран за 23 млн. лева 

от ЕС и България. Партньор е и Институтът по минералогия и кристалография към БАН.  

Ректорът на МУ-Пловдив проф. Мариана Мурджева каза, че равносметката сочи реално 

изплатени суми за 6,3 млн. лева за инфраструктура и апаратура. Тя уточни, че остават до 

края на проекта 11,7 млн. за разходване.  

Движим се в срокове, имаме най-голямо предизвикателство с обществените поръчки, 

защото това е бавна и тромава процедура, но имаме 51 сключени договора за 15 млн. 

лева, уточни проф. Мурджева, ръководител на ПЕРИМЕД. 70% от средствата по проекта 

отиват за апаратура,  за инфраструктура са другите средства, отчитат от университетите. 

Най-важният резултат от първия етап на проекта са научните изследвания и достижения 

на учените от двата университета, смятат от ръководството на проекта. Златен медал 

получи екипът на проф. Илия Илиев от ПУ на Интерекспо в Тайван. Учените са 

изобретили и патентовали водонеразтворим глюкан, който ще се ползва във фармацията 

и хранителната индустрия.  

http://www.bnr.bg/
http://bnr.bg/plovdiv/post/101177836
http://www.bnr.bg/
http://bnr.bg/plovdiv/post/101177946/perimed-pomaga-za-savmestni-izsledvania-na-uchenite-ot-pu-i-mu
http://bnr.bg/plovdiv/post/101177946/perimed-pomaga-za-savmestni-izsledvania-na-uchenite-ot-pu-i-mu
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Вторият патент, носител на бронзов медал от международното изложение е за 

биосензори, получени по нов електрохимичен метод за изследване на витамин С в 

различни продукти.  МУ-Пловдив отчетоха сериозен принос към лечението на 

злокачествени лимфоми при децата и иновативни лекарство-носители. 

До 2023 година ще бъдат изградени 8 специализирани лаборатории и обособени 2 

научно-изследователски системи със съвременно научно оборудване за осъществяване 

на научно-изследователска дейност от специалисти в различни области: медицина, 

молекулярна биология, генетика, онкология, геномна медицина, фармация, биохимия, 

химия, биотехнологии и др. 

 

www.news.bg, 14.10.2019 г. 

https://news.bg/finance/nsi-2-3-e-godishnata-inflatsiya-za-septemvri-2019-g-spryamo-

septemvri-2018-g.html 

 

НСИ: 2,3% e годишната инфлация за септември 2019 г. спрямо септември 2018 г. 

 

2,3% e годишната инфлация за септември 2019 г. спрямо септември 2018 г. Инфлацията 

от началото на годината (септември 2019 г. спрямо декември 2018 г.) е 1.7%, показват 

данните на Националния осигурителен институт (НОИ). 

Индексът на потребителските цени за септември 2019 г. спрямо август 2019 г. е 99.7%, 

това означава, че месечната инфлация е минус 0.3%. Средногодишната инфлация за 

периода октомври 2018 - септември 2019 г. спрямо периода октомври 2017 - септември 

2018 г. е 3.1%. 

През септември 2019 г. спрямо предходния месец цените на стоките и услугите в 

потребителските групи са се променили по следния начин: 

здравеопазване - увеличение с 0.7%; 

хранителни продукти и безалкохолни напитки - увеличение с 0.6%; 

алкохолни напитки и тютюневи изделия - увеличение с 0.2%; 

облекло и обувки - намаление с 0.9%; 

жилища, вода, електроенергия, газ и други горива - увеличение с 0.3%. 

образование - увеличение с 1.9%; 

разнообразни стоки и услуги - увеличение с 1.0%. 

От НСИ отчитат намаление на: 

жилищно обзавеждане, домакински уреди и принадлежности и обичайно поддържане на 

дома - намаление с 0.3%; 

транспорт - намаление с 1.0%; 

съобщения - намаление с 0.2%; 

развлечения и култура - намаление със 7.2%; 

ресторанти и хотели - намаление с 2.3%; 

През септември 2019 г. има намаление на цените на тези хранителни продукти: 

ориз - с 1.2%, брашно - с 0.1%, хляб "Добруджа" - с 0.4%, тестени закуски и пици - с 

1.0%, месо от едър рогат добитък - с 0.3%, месо от домашни птици - с 0.9%, прясна и 

охладена риба - с 1.0%, нискомаслено прясно мляко - с 0.3%, млечни масла - с 3.2%, 

ябълки - с 1.7%, грозде - с 14.3%, домати - с 3.4%, краставици - с 5.4%, пипер - с 12.6%, 

зрял лук и чесън - съответно с 8.2 и 1.6%, кореноплодни зеленчуци (моркови и червено 

цвекло) - с 3.3%, маслини - с 1.4%, зрял боб - с 1.2%, захар - с 0.4%, оцет - с 0.4%, кафе - 

с 1.3%, газирани напитки - с 0.7%, плодови сокове - с 1.4%, ракии - с 1.1%, бира - с 0.4%, 

и други. 

Също през септември 2019 г. от НСИ отчитат и увеличение на цените на следните 

хранителни продукти: 

http://www.news.bg/
https://news.bg/finance/nsi-2-3-e-godishnata-inflatsiya-za-septemvri-2019-g-spryamo-septemvri-2018-g.html
https://news.bg/finance/nsi-2-3-e-godishnata-inflatsiya-za-septemvri-2019-g-spryamo-septemvri-2018-g.html
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свинско месо - с 3.0%, малотрайни и трайни колбаси - съответно с 0.3 и 0.9%, мляно месо 

(кайма) - с 0.4%, пълномаслено прясно мляко - с 0.3%, кисели млека - с 0.4%, сирене - с 

0.6%, кашкавал - с 1.0%, извара - с 0.9%, яйца - с 2.1%, маргарин - с 2.2%, цитрусови и 

южни плодове - с 2.6%, зеле - с 4.8%, други пресни зеленчуци (зелен фасул, тиквички и 

патладжан) - с 3.5%, гъби - с 0.8%, леща - с 1.9%, шоколад и шоколадови изделия - с 

0.4%, сладолед - с 4.4%, минерална вода - с 1.4%, вина - с 0.3%, и други. 

През септември 2019 г. в групите на нехранителните стоки и услугите е регистрирано 

намаление на цените при: облекло - с 0.2%, обувки - с 2.4%, материали за ремонт и 

поддържане на жилище - с 0.5%, газообразни горива за битови нужди - с 0.6%, мебели - 

с 2.0%, хладилници - с 0.8%, перални и съдомиялни машини - с 0.2%, бойлери - с 0.3%, 

препарати за почистване на съдове - с 1.6%, газ пропан-бутан за ЛТС - с 1.2%, моторни 

и смазочни масла - с 0.1%, пътнически въздушен транспорт - с 16.3%, телевизори - с 

0.8%, градинарство - с 0.4%, пакетни услуги за почивка и туристически пътувания - с 

15.9%, услуги по краткосрочно настаняване - с 20.5%, и други. 

От нехранителните продукти през септември са поскъпнали: 

цигари - с 0.3%, водоснабдяване - с 1.5%, канализационни услуги - с 1.6%, услуги за 

пречистване на водата - с 4.6%, течни горива за битови нужди - с 0.1%, въглища - с 0.4%, 

дърва - с 0.5%, готварски печки - с 0.6%, климатични инсталации - с 0.5%, прахове за 

пране - с 0.7%, автомобилен бензин А100Н - с 0.3%, метан за ЛТС - с 0.5%, цветарство - 

с 1.3%, кина и театри - с 4.9%, услуги по обществено хранене - с 0.5%, продукти за лична 

хигиена - с 2.7%, козметични продукти - с 2.3%, и други. 

През септември 2019 г. цените на лекарствените продукти са се увеличили с 1.0%, а 

цените на лекарските и на стоматологичните услуги остават на равнището от предходния 

месец. 

От НСИ припомнят, че хармонизирания индекс на потребителските цени (ХИПЦ) за 

септември 2019 г. спрямо август 2019 г. е 98.8% - това е месечната инфлация е минус 

1.2%. Инфлацията от началото на годината (септември 2019 г. спрямо декември 2018 г.) 

е 1.8%, а годишната инфлация за септември 2019 г. спрямо септември 2018 г. е 1.6%. 

Средногодишната инфлация за периода октомври 2018 - септември 2019 г. спрямо 

периода октомври 2017 - септември 2018 г. е 2.6%. 

Според ХИПЦ през септември 2019 г. спрямо предходния месец цените на стоките и 

услугите в потребителските групи са се променили, както следва: 

хранителни продукти и безалкохолни напитки - увеличение с 0.6%; 

алкохолни напитки и тютюневи изделия - увеличение с 0.2%; 

облекло и обувки - намаление с 0.7%; 

жилища, вода, електроенергия, газ и други горива - увеличение с 0.2%; 

жилищно обзавеждане, домакински уреди и принадлежности и обичайно поддържане на 

дома - намаление с 0.4%; 

здравеопазване - увеличение с 0.6%; 

транспорт - намаление с 2.1%; 

съобщения - намаление с 0.2%; 

развлечения и култура - намаление с 3.5%; 

образование - увеличение с 1.8%; 

ресторанти и хотели - намаление с 8.6%; 

разнообразни стоки и услуги - увеличение с 0.5%. 

Индекс на цените за малката кошница (ИЦМК) 

Индексът на цените за малката кошница за септември 2019 г. спрямо август 2019 г. е 

100.5%, а от началото на годината (септември 2019 г. спрямо декември 2018 г.) е 102.5%. 
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През септември 2019 г. цените на стоките и услугите от малката кошница за най-

нискодоходните 20% от домакинствата са се променили спрямо предходния месец, както 

следва: 

хранителни продукти - увеличение с 0.5%; 

нехранителни стоки - увеличение с 0.8%; 

услуги - увеличение с 0.4%. 

Припомняме, индексът на потребителските цени е официален измерител на инфлацията 

в Република България. Той оценява общото относително изменение на цените на стоките 

и услугите, използвани от домакинствата за лично (непроизводствено) потребление, и се 

изчислява, като се прилага структурата на крайните парични потребителски разходи на 

българските домакинства. Основен източник на информация за разходите е изследването 

на бюджетите на домакинствата в страната. 

 

www.zdrave.net, 14.10.2019. г. 

https://www.zdrave.net/-/n10830 

 

Излезе от печат бр. 32-33 на вестник „Форум Медикус” 

 

„След протеста – губят всички” е заглавието на водещия коментар на стр. 1 на 

специализираното издание. В метафоричен стил са анализирани събитията преди и след 

протеста за достойно заплащане в здравната система, като акцент е поставен върху 

поведението и резултатите на КНСБ, МЗ, асоциацията на професионалистите по здравни 

грижи, и най-вече на самите протестиращи. Изводът: „след протеста, отново в омагьосан 

кръг, с изгубени илюзии”. 

„Кислородът – отново в центъра на вниманието” – така в бр.32-33 на „Форум Медикус” 

са представени носителите на Нобелова награда за медицина през 2019 г., като подробно 

се акцентира върху приноса на откритията им върху фундаменталната наука и 

клиничната медицинска практика. 

В научно-пропедевтичен стил са издържани статии в броя за: преживяемост при модерна 

терапия на недребноклетъчен рак на белия дроб с определена мутация, нов подход при 

изследване на автоимунни заболявания, както и за отминали медицински форуми, 

обобщени в рубриката „Научна медицинска есен”. 

„В синхрон срещу тежката патология” е разказ от първо лице как в Университетската 

специализирана болница по онкология създават и използват мултидисциплинарен екип, 

когато оперативната намеса изисква комплексни манипулации при усложнени туморни 

локализации. 

В новия брой на вестник „Форум Медикус” са намерили място интересни становища на 

Световната здравна организация с пряко значение и за националното здравеопазване – 

за превенцията на самоубийствата, както и за разработено дигитално приложение в 

помощ на безпомощни възрастни хора. Интерес представлява и описаният опит от 

Франция как там фармацевтите не само предлагат лекарства, но се превръщат в 

съветници, доверители и приятели на болните, като имат право да ги ваксинират, 

измерват артериалното налягане, проследяват ефекта от прилагането на лекарствата и 

никога не дават антибиотици без рецепта... 

Изданието отразява подробно и отбелязването на 10-годишно присъствие на 

фармацевтичната компания Амджен в България, като акцентът е поставен върху 

остеопорозата и фамилната хиперхолестеролемия. 

Актуалните теми в здравнополитически аспект, отразени в бр. 32-33 на Форум Медикус”, 

са: мотивите на МЗ за поредни промени в регулацията на специализациите у нас, срещу 

които в края на изминалата седмица протестираха млади лекари и специализанти; 

http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/-/n10830
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действия на ИАЛ за блокиране на партиди с ранитидин; предложения от практиката за 

промени в остойностяването на някои клинични пътеки в онкологията; инициативи и 

дейности по повод на деня на донорството и др. 

Открояват се цитираната позиция на управителя на НЗОК за случващото се в практиката, 

като той обяснява разбирането си защо е необходим консенсус между политическите 

сили, за да се решават трайно и стабилно някои проблеми на финансирането, структурата  

и организацията на здравната система у нас. Друг акцент е огласеното през седмица 

становище на Националното сдружение на общопрактикуващите лекари, аргументиращо 

защо е необходимо повишение на средствата за първична помощ в следващия бюджет. 

Брой32-33 на „Форум Медикус” съдържа още информации от позиция на МЗ, огласена 

по време на Парламентарен контрол, решения на Министерския съвет, писмо на БЛС с 

тревога и възмущение от посегателство върху живота на работното място на фелдшера 

от село Орешник, съобщения за предстоящи научни събития и др. 

 

www.clinica.bg, 14.10.2019. г. 

https://clinica.bg/9754- 

 

НЗОК ПОЕМА 1500 СЕНЗОРА ЗА КРЪВНА ЗАХАР 

 

Над 30% от децата без добър контрол на диабета 

 

НЗОК ще плаща 1500 сензора за измерване на кръвната захар. Това стана ясно по време 

на дискусията "На фокус-добрия контрол при диабета". Както clinica. bg вече писа, 

решението е взето на заседанието на Надзорния съвет на здравната каса от 24 септември. 

От сензорите ще могат да се възползват около 40 пациенти за срок от 12 месеца. 

"Ако сензорите се ползват по един месец от човек, то тогава ще стигнат за 750 души. 

Това би бил по-добрият подход", коментира проф. Михаил Боянов, ендокринолог в 

Александровска болница. 

Около 30% от децата 

с диабет нямат добър контрол, каза от своя страна доц. Радка Савова. Подрастващите 

имат право ежемесечно да посещават ендокринолог, но не го правят. Същевременно 

неправилното хранене и режим на живот в тийнейджърската възраст оказват негативно 

влияние. 

 

www.redmedia.bg, 14.10.2019. г. 

http://www.redmedia.bg/statii/tarsyat-nay-podhodyashtite-onkolekarstva-chrez-testove-

varhu-3d-printirani-rakovi-kletki-5507 

 

ТЪРСЯТ НАЙ-ПОДХОДЯЩИТЕ ОНКОЛЕКАРСТВА ЧРЕЗ ТЕСТОВЕ ВЪРХУ 3D 

ПРИНТИРАНИ РАКОВИ КЛЕТКИ 

 

В Националната генетична лаборатория предстои да бъде приложена здравна технология 

от бъдещето – биопринтиране. Специалистите работят по нея заедно с колегите си от 

пловдивския Медицински университет. За това разказват bTV Репортерите в „Здраве от 

бъдещето“. 

Триизмерните принтери превръщат компютърни модели в реални предмети като 

наслагват термопластичен материал. На подобен принцип работят и биопринтерите, но 

те могат да печатат клетки, тъкани, дори човешка кожа. В специално биомастило се 

поставят клетки, а машината извайва от тях структурата и триизмерната форма на 

обектите. 

http://www.clinica.bg/
https://clinica.bg/9754-
http://www.redmedia.bg/
http://www.redmedia.bg/statii/tarsyat-nay-podhodyashtite-onkolekarstva-chrez-testove-varhu-3d-printirani-rakovi-kletki-5507
http://www.redmedia.bg/statii/tarsyat-nay-podhodyashtite-onkolekarstva-chrez-testove-varhu-3d-printirani-rakovi-kletki-5507
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„От пациенти с туморно заболяване да се вземе туморен материал, от който да се 

извлекат туморните клетки, и тези клетки вече да се включат в биомастилото, което 

биомастило след това ще служи, за да се изпринти на 3D биопринтера малки туморчета, 

върху които ще тестваме различни химиотерапевтични агенти. Така че да видим кой 

химиотерапевтичен агент или таргетна терапия ще повлияе най-добре на пациента", 

обяснява принципа на работа на новата технология генетикът Стоян Бичев. 

Тази технология скоро ще може да спасява човешки животи. Сега над 500 милиона 

пациенти по света се лекуват с биотехнологични медикаменти. В близко бъдеще 

разчитането на човешкия геном и биотехнологиите ще помагат за предсказването и дори 

предотвратяването на конкретно заболяване. 

 

www.zdrave.net, 14.10.2019. г. 

https://www.zdrave.net/-/n10837 

 

И Валери Симеонов предложи закон за разделяне на БАПЗГ 

 

НФСБ предложи свой закон, с който различните здравни специалисти да имат отделни 

съсловни организации. И в този проект, както и в проекта на Мая Манолова, внесен от 

БСП, в сегашната организация, която представлява всички специалисти по здравни 

грижи – БАПЗГ, остават само медицинските специалисти (клинични лаборанти, 

рентгенови лаборанти, ортопедични техници, масажисти с нарушено зрение, санитарни 

инспектори). 

Съответно и в проекта на Валери Симеонов, както и в проекта на Мая Манолова, е 

предвидено Съсловната организация на зъботехниците да е Българска асоциация на 

зъботехниците (БАЗ), на помощник-фармацевтите по смисъла на този закон е Българска 

асоциация на помощник-фармацевтите (БАПФ), на медицинските сестри да е Асоциация 

на българските медицинските сестри (АБМС), на акушерките - Алианс на българските 

акушерки (АБА), на фелдшерите и лекарските асистенти - Българска асоциация на 

фелдшерите и лекарските асистенти (БАЛАФ) и на рехабилитаторите и 

кинезитерапевтите - Асоциация на физиотерапевтите в България (АФБ). 

Според текстовете в закона на НФСБ извън тези съсловни организации, могат да се 

създават и други съсловни организации от регулираните професии. Медицинските 

специалисти от съответната регулирана професия с новосъздадена съсловна 

организация, излизат от представляващата ги Българска асоциация на професионалисти 

по здравни грижи. 

И в двата законопроекта е предвидено представителите на конгресите на съсловните 

организации да се избират от общите събрания на регионалните колегии. 

Представителността в проект на НФСБ е един делегат на 70 членове - за АБМС , един 

делегат за 30 членове за АБА, един делегат за 30 членове за БАПФ, един делегат на 30 

членове - за БАЛАФ, един делегат на 10 членове - за БАЗ, един делегат на 30 членове за 

АФБ и един делегат на 30 членове на БАПЗГ. 

Представителността в проекта на Манолова пък е съответно един делегат на 70 членове 

- за АБМС , един делегат за 30 членове за БАПФ, един делегат на 30 членове - за БАЛАФ, 

един делегат на 10 членове - за БАЗ, един делегат на 30 членове за АФБ и един делегат 

за 75 членове на БАПЗГ. 

„Като асоциирани към БАПЗГ, професионалните права и законните интереси на 

медицинските специалисти нямат необходимото представителство касаещо както 

специфичните здравни грижи, така и предлаганата от тях квалифицирана медицинска 

помощ. Липсата на равнопоставена и отделна съсловна организация на специфичните 

професии на лекарските асистенти и фелдшерите, и другите медицински професии от 

http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/-/n10837
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направление Здравни грижи , като регулирани професии в областта на здравеопазването 

не е в синхрон с §4в от „Допълнителните разпоредби на Закона за висшето образование”, 

пише в мотивите към проекта на НФСБ. 

„В сегашната нормативна уредба няма правна възможност за налагане на дисциплинарни 

наказания за нарушение на професионални, етични или други правила, относно 

медицинските дейности извършвани от лекарските асистенти /фелдшери, както и от 

специфичните дейности на другите медицински професионалисти. Това води до 

понижаване качеството на осъществяваната медицинска и здравна дейност, до 

безнаказани злоупотреби при упражняването на професията и до разделение на 

професионалистите. Липсата на адекватни професионални регистри за определени 

съсловия създава невъзможност за провеждане на всеобхватен и адекватен контрол за 

спазване на здравното законодателство от лицата, упражняващи квалифицирана 

медицинска помощ и здравни грижи“, допълват още от партията. 

За създаването на такъв закон протестиращите медицински специалисти настояват още 

от първия протест през март. Тогава те заявиха искания за достойни условия на труд, 

адекватно заплащане и свой закон, който да отговаря на най-важните изисквания за 

равнопоставеност и представителство на отделните медицински професии. Според 

медицинските сестри, акушерките и фелдшерите всяка от регулираните професии в 

здравеопазването трябва да се представлява от отделна съсловна организация, която в 

максимална степен да защити правата и интересите на своите членове. 

Припомняме, че през май д-р Даниела Дариткова каза, че няма да подкрепи разделяне на 

съсловна организация. „Категорично мога да заявя е, че докато съм председател на 

комисията по здравеопазване в парламента и отговарям за политиката по здравеопазване 

на ГЕРБ, няма да допусна разделяне на съсловна организация, за която съм убедена, че 

всички професионални направления са представени в нея и интересите им са защитавани 

максимално добре“, каза тя по време на дискусия, организирана от БАПЗГ по повод 

Международния ден на акушерките - 5-ти май, Международния ден на 

професионалистите по здравни грижи - 12-ти май и участието на БАПЗГ в кампанията 

„Nursing now” на Световната здравна организация (WHO) и Международния съвет на 

сестрите (ICN). 

 

http://www.redmedia.bg/statii/rosen-ivanov-evropeyskiyat-den-na-donorstvoto-e-

nashiyat-den-na-blagodarnost-kam-blizkite-na-donorite-6480 

 

РОСЕН ИВАНОВ: ЕВРОПЕЙСКИЯТ ДЕН НА ДОНОРСТВОТО Е НАШИЯТ ДЕН 

НА БЛАГОДАРНОСТ КЪМ БЛИЗКИТЕ НА ДОНОРИТЕ 

 

„Европейският ден на донорството е нашият ден на благодарността – към близките на 

донорите. За тяхното голямо сърце и загриженост, въпреки тежкия и деликатен за тях 

момент, в който трябва да вземат своето решение, с което те даряват не просто орган, те 

даряват живот. И това е най-важното, което има значение за нас – хората.“ 

С тези думи изпълнителният директор на Изпълнителна агенция „Медицински надзор“ 

(ИАМН) Росен Иванов се обърна към всички гости и близки на донори по време на 

официалното отбелязване на Европейския ден на донорството във Военномедицинска 

академия (ВМА) днес, съобщават от агенцията. 

Сред официалните гости беше заместник-министърът на здравеопазването д-р Бойко 

Пенков, който постави едно от листенцата-символи, в почит и благодарност към 

донорите, на „Дървото на живота“, което е създадено в памет на донорите. Тази година 

дървото беше допълнено с имената на трима души, дали през 2019 г. шанс за втори живот 

на пациенти на болницата. 

http://www.redmedia.bg/statii/rosen-ivanov-evropeyskiyat-den-na-donorstvoto-e-nashiyat-den-na-blagodarnost-kam-blizkite-na-donorite-6480
http://www.redmedia.bg/statii/rosen-ivanov-evropeyskiyat-den-na-donorstvoto-e-nashiyat-den-na-blagodarnost-kam-blizkite-na-donorite-6480
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ОТ ИАМН припомнят, че преди 23 години в Женева Съветът на Европа, в който членуват 

47 държави, поставя началото на отбелязването на Европейския ден на донорството и 

трансплантацията. Оттогава той се провежда всяка втора събота на октомври, като 

домакин е различна държава. Целта на отбелязването на Европейския ден на донорството 

е да привлече вниманието на гражданското общество, медицинската общност и 

политиците от цяла Европа към значението на тази животоспасяваща терапия. Денят е 

възможност да се почетат всички донори на органи и техните семейства, както и да се 

благодари на специалистите по трансплантация в цяла Европа. 

По традиция Военномедицинска академия изказва на този ден своята признателност и 

благодарност към близките на донорите и към всички екипи, които са ангажирани с 

трансплантационния процес. 

 

www.redmedia.bg, 14.10.2019. г. 

http://www.redmedia.bg/statii/dots-branimir-spasov-e-noviyat-predsedatel-na-

balgarsko-meditsinsko-sdruzhenie-po-hematologiya-6476 

 

ДОЦ. БРАНИМИР СПАСОВ Е НОВИЯТ ПРЕДСЕДАТЕЛ НА БЪЛГАРСКО 

МЕДИЦИНСКО СДРУЖЕНИЕ ПО ХЕМАТОЛОГИЯ 

 

Изпълнителният директор на Националната специализирана болница за активно лечение 

на хематологични заболявания (НСБАЛХЗ) доц. Бранимир Спасов бе избран за 

председател на Българско медицинско сдружение по хематология, съобщиха от 

лечебното заведение. Изборът се проведе вчера по време на Общо събрание на 

организацията, което бе в рамките на състоялия се в Правец  XI-ти Национален конгрес 

по хематология и XIII-ти Балкански хематологичен ден. 

Предстои новият Управителен съвет да се събере на първо заседание и да избере 

заместник-председатели на хематологичното дружество. 

Доц. Бранимир Спасов замени досегашния председател на сдружението проф. Маргарита 

Генова, началник на Лабораторията по клинична имунология в НСБАЛХЗ, която бе два 

последователни мандата начело на организацията. Според Устава на организацията тя 

няма възможност да се кандидатира отново и бе избрана за член на Управителния съвет. 

Доц. Бранимир Спасов завършва медицина в Медицинския университет в София през 

1996 година. Има няколко специалности: вътрешни болести, клинична хематология и 

здравен мениджъмънт. През 2007 г. започва работа в НСБАЛХЗ в Клиниката по 

хематология. През 2016 година е завеждащ Второ отделение по клинична хематология в 

болницата. От две години  е изпълнителен директор на лечебното заведение. 

 

www.bgonair.bg, 14.10.2019 г. 

https://www.bgonair.bg/a/28-denqt-on-air/177473-koy-e-verniyat-pat-za-reshavane-na-

problemite-v-zdraveopazvaneto-ni 

 

Кой е верният път за решаване на проблемите в здравеопазването ни? 

 

Доц. Воденичаров: Назрява моментът за национален дебат 

 

"В много области е нужно да се направи едно преструктуриране, за да може нещата да 

вървят. Натрупали са се много проблеми и в здравеопазването, и в образованието. 

Назрява моментът, в който ще има национален дебат по тези проблеми". Това каза 

бившият председател на БАН акад. Стефан Воденичаров в студиото на "Денят ON AIR". 

http://www.redmedia.bg/
http://www.redmedia.bg/statii/dots-branimir-spasov-e-noviyat-predsedatel-na-balgarsko-meditsinsko-sdruzhenie-po-hematologiya-6476
http://www.redmedia.bg/statii/dots-branimir-spasov-e-noviyat-predsedatel-na-balgarsko-meditsinsko-sdruzhenie-po-hematologiya-6476
http://www.bgonair.bg/
https://www.bgonair.bg/a/28-denqt-on-air/177473-koy-e-verniyat-pat-za-reshavane-na-problemite-v-zdraveopazvaneto-ni
https://www.bgonair.bg/a/28-denqt-on-air/177473-koy-e-verniyat-pat-za-reshavane-na-problemite-v-zdraveopazvaneto-ni
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"Цялата нация се вълнува от проблемите в здравеопазването. Много са проблемите, 

наслоени в годините. По този начин не могат да се случат нещата", коментира и 

ръководител на Катедра по неврология на Медицинския университет – София акад. 

Лъчезар Трайков. 

По думите му преди 7-8 години се е говорело по същия начин за решаването на 

проблемите във сферата. Академик Трайков твърди, че около 40-50 свестни мъже и жени 

в страната в сферата на здравеопазването знаят как могат да се решат трудностите.  

"Трябва да се гарантира, че тази реформа, която се предложи, поне 10 години няма да се 

променя. Това е начинът да се постигне качествено здравеопазване. Виждаме министър 

Ананиев, той има много добри идеи. Нищо обаче не зависи от него и екипа му. Факт е, 

че здравеопазването става все по-скъпо", сподели още акад. Трайков в ефира на Bulgaria 

ON AIR. 

Според акад. Воденичаров закъсняваме все повече, защото тази здравна реформа се 

отлага. 

"Има разлика сто пъти между различни пътеки, по света няма такова нещо. Има и сто 

пъти разлика в заплатите. Политиците трябва да бъдат принудени, за да седнем и да 

говорим за бъдещето на България. Ето, сега на изборите - това е един от механизмите, по 

които може да се случи това", коментира още той. 

 

www.bnr.bg, 14.10.2019 г. 

http://bnr.bg/starazagora/post/101178147/raionnata-lekarska-kolegia-vrachva-utre-

godishnite-si-nagradi 

 

Районната лекарска колегия връчва утре годишните си награди 

 

С приза "Лекар на годината 2019" за областта е отличен д-р Георги Узунов 

 

За поредна година Районната колегия на Българския лекарски съюз ще раздаде 

годишните си награди на изявени лекари от Стара Загора и областта. Отличията се 

присъждат по повод 19 октомври –Ден на българския лекар и 118 години от създаването 

на съсловната лекарска организация. 

Наградите са в 4 категории, съобщи в интервю за Радио Стара Загора д-р Генка Пейчева, 

председател на колегията. 

С решение на Управителния съвет на Районната лекарска колегия за „Лекар на годината 

2019“ на регионално ниво е избран д-р Георги Узунов, дългогодишен педиатър и 

неонатолог, преподавател в Тракийския университет, а от 1997 год.  директор на ДМСГД 

–Стара Загора.  Д-р Узунов е номиниран от РК на БЛС и за Лекар на годината на 

национално ниво. 

В категорията „Принос за развитие и прилагане на иновативна медицина и уникални 

техники“ е отличен д-р Любомир Трифонов, специалист по образна диагностика, член 

на Европейското дружество за диагностика на гърдата и на Европейската асоциация по 

радиология. 

За „Дългогодишна дейност в областта на медицината и активен принос в развитието на 

специалността“ тази година Районната колегия отдава своето признание на кардиолога 

д-р Наньо Нанев. 

За четвърта пореден път ще се връчи и награда за млади медицински надежди „Ти си 

нашето бъдеще“. В тази категория  са отличени двама млади лекари - брат и сестра от гр. 

Казанлък – д-р Стоимен Гечев и д-р Гергана Гечева-Ферменджиева.  Двамата са 

специалисти по физикална и рехабилитационна медицина и се развиват успешно в тази 

област. 

http://www.bnr.bg/
http://bnr.bg/starazagora/post/101178147/raionnata-lekarska-kolegia-vrachva-utre-godishnite-si-nagradi
http://bnr.bg/starazagora/post/101178147/raionnata-lekarska-kolegia-vrachva-utre-godishnite-si-nagradi
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Церемонията ще се състои на 15.10 /вторник/ от 19 часа в Парк-хотел „Стара Загора“. 

 

 
15.10.2019 г., с.5 

 

МЗ си поставя за цел най-малко четворен ръст на донорите 

 

Ана Атанасова 

Министерството на здравеопазването си поставя за цел на година да има от 70 до 100 

донора, обяви зам.-министърът на здравеопазването Бойко Пенков по повод 

Европейския ден на донорството и трансплантациите. МЗ дори публикува наскоро 

национална програма за насърчаване на трансплантациите, чрез която да достигне до 

тази цел. 

За сравнение, през 2018 г. трупните донори у нас са били едва 16, през 2017-а - 19, през 

2016-а - 17. Това прави малко над 2 донора на 1 милион души население, което е далеч 

от средното за Европа - от 10 до 25 донора на 1 млн. души. Малкото донори бяха и една 

от причините България да не може да работи пълноценно с Евротрансплант, което пък 

попречи на навременното подновяване на договора ни с Австрия за белодробни 

трансплантации на българи. В крайна сметка той беше подписан, но след като един 

пациент получи животоспасяващата операция, Австрия спря приема на чужденци. Сега 

въпросът с тези трансплантации, които не се правят у нас, отново не е решен. 

Общо чакащите трансплантации у нас са 1154, като най-много - 1032 души, чакат за 

бъбрек.  

 

 

 

 

 

 


